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Concept 
Verslag van de 40e Algemene Ledenvergadering van de Vereniging van Vrienden van de Leidse 
Hout 
Dinsdag 26 maart 2024 
Locatie: Atletiekvereniging Leidse Hout

Aanwezigen
Bestuur: Marlene Simoons, Werner Hendriks, Lieke van Boven, Maarten Vrieze, Leendert Stam, 
Nicole van der Linden (verslag)
Leden: Jan Reedijk,  Jacqueline Maillé, Jos Kok, Marianne Göbel, Niels Lagerveld, Veronique Hendriks, 
Ruud Hommes, Peter Floor, Ton van Brussel, Peter van Helsdingen, Dick de Vos, Huub Frencken, 
Lenie van Gorkum, Patricia van der Lecq, Simon van der Sluijs, Mies en Jan Schipperijn, Jim Schueler, 
Rita de Coursey, Raymon Peeterse, Henk van Drunen
Gasten: Johan Kieft, Ruurd Kok, Daan Plezier en Duuk Silverentand
Afgemeld: Jacqueline Balhan, Jasper Radder, Francien Zeggelt, Myranda Wilbrink, Rolien Paulus, 
Janneke van Heusden, Joey Bui (student/vrijwilliger)

Inloop en Welkom
De voorzitter, Marlene Simoons, opent de vergadering en heet de aanwezige leden welkom. 

Agenda vaststellen
Als extra punt op de agenda komen de toiletten bij het Openluchttheater aan de orde.

Vaststelling van het verslag van de 39e ALV (maart 2023)
Het conceptverslag wordt zonder wijzigingen vastgesteld. Met dank aan Nicole van der Linden.

Terugblik op 2023 en vooruitblik op 2024
Marlene Simoons geeft een terugblik op het afgelopen jaar te beginnen met de jaarlijkse schouw in 
januari. Het verslag hiervan is op de website te vinden. Banken zijn deels vervangen, en een deel van 
de kleinere prullenbakken en de losse kliko’s zijn inmiddels vervangen door vogelproof afvalbakken.. 
Wij vragen extra aandacht voor de wateroverlast op bepaalde plekken in het park. Het weer wordt 
afwisselend droger en natter, de grond kan dit niet altijd aan. Kolken zijn doorgespoten maar door de 
structuur van het park, waarbij de grote vijver hoger ligt, is de afwatering niet optimaal. Gemeente 
zoekt wel naar een structurele oplossing van de natste gebieden.

Op 30 juni is er een ledendag georganiseerd waarbij een rondgang werd gemaakt langs drie 
sprekers/deskundigen die vertelden over hun expertise (hertenkamp, biodiversiteit/insecten en 
bosuilen) en waar aansluitend het derde boekje in de reeks Leidse Houtboekjes Vogels in de Leidse 
Hout werd gepresenteerd.

Werfpop kende een stormachtige start, met man en macht is er gewerkt om de stormschade op tijd 
te verhelpen. Er was een proef met fietsparkeren, dit was succesvol. Er blijven altijd wensen en de 
overlast voor de buurt is niet te vermijden.

Op 26 oktober is een tulpenboom geplant in het Bospark, dit is een ent van de tulpenboom van 
Herman Boerhaave en was een geschenk van de Leidse Hortus ter gelegenheid van het 90-jarig 
bestaan van het park. Samen met Dorpsmarketing Oegstgeest en burgemeester Jaensch is deze ‘Jan 
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Wolkersboom’ op zijn verjaardag geplant. In het Bospark staan meer bijzondere bomen, de Hortus 
heeft aangegeven er nog wel meer af te willen staan.

Voor 2024 hebben we als thema ‘Water’ gekozen, de invulling hiervan ligt nog niet vast maar is in 
ieder geval iets waar we door het jaar heen aandacht voor willen vragen en aan willen geven.

Ook een aandachtspunt is de verrommeling van bepaalde delen van het park. Het is bekend dat een 
gezond bos of park veel dood hout bevat maar een beetje ordening hierin mag ook wel. De 
gemeente denkt na over oplossingen voor al te grote hoeveelheden boomstronken/dood hout.

Er komt in 2024 geen Werfpop, de organisatie heeft de financiering niet rondgekregen. Wij zouden 
het niet erg vinden als er in de toekomst een andere locatie wordt gevonden, mogelijk in Park 
Landskroon in Oegstgeest, maar dan is het geen ‘Leids’ feestje meer.

Marlene is gevraagd voor het Stadsteam Leiden, een groep deskundigen en betrokkenen, die na gaat 
denken over de Tweede Groene Ring en zich gaat buigen over een ‘prijsvraag’ om dit grote project 
vorm en inhoud te geven. In het algemeen lijkt de tendens vanuit de gemeente te zijn om meer 
taken, en hiermee ook kosten, neer te leggen bij (groene) vrijwilligersorganisaties. Dit kan inhouden 
dat er meer geld nodig is om hieraan te voldoen. Mogelijk vanuit de erfenis maar ook 
bedrijfssponsoring kan hier een rol bij spelen.

Wie mee wil denken over het inzetten van bedrijfssponsoring is van harte welkom. Er is al een 
conceptbrief en -formulier gemaakt, maar verder moet het plan nog uitgewerkt worden.

In 2023 was er geen Zaailingendag in het park, in 2024 willen wij hier graag weer bij betrokken 
worden en verwachten dan ook een bezoek van de wethouder.

Dit voorjaar zal er alsnog een moment komen voor de onthulling van het beschilderde trafohuisje 
aan de Oegstgeesterweg, hiervoor zal een wethouder uit Oegstgeest uitgenodigd worden.

Lieke van Boven is blij te kunnen vertellen dat de poule van begeleiders voor de natuurpaden voor 
basisscholen is uitgebreid. Bij de presentatie boekje Vogels in de Leidse Hout waren ook 
schoolkinderen betrokken.

Het Platform Leidse Parken, waar ook Huub Frencken ons vertegenwoordigt, draait nu 2 jaar. 
Speerpunt lijkt nu te worden dat belanghebbenden tijdig betrokken worden bij de beheerplannen en 
dat er structureel overleg komt tussen gemeente en parken. Ons beheerplan loop in 2026 af, er moet 
dus binnenkort gestart worden met gesprekken.

Boekje Drieluik Leidse Hout wordt straks gepresenteerd en de invulling van het vierde boekje in de 
Leidse Houtserie begint ook vorm te krijgen. Henk van Drunen is de nieuwe eindredacteur. De 
auteurs van boekje 4 zijn: mossen en korstmossen: Michael Stich; planten: Barbara Gravendeel en 
Marco Roos; paddenstoelen: Jorinde Nuytinck en Jan Hengstmengel. Alle auteurs kennen de Leidse 
Hout goed en zijn verbonden aan Naturalis. 

Het boekje gaat over de paddenstoelen, planten en mossen in het park in alle seizoenen en in de 
vorm van een wandeling. Er zullen wel keuzes gemaakt moeten worden, want dit omvat erg veel. 
Suggestie wordt gedaan om de planten apart te doen. Dit wordt meegenomen in de plannen.
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Lieke treedt vandaag af als bestuurslid maar blijft nog actief in haar diverse vrijwilligersrollen.

Maarten Vrieze vertelt dat hij zijn taak als webmaster eind 2023 heeft overgedragen aan Jos Kok. De 
Groengroep groeit en bloeit en er komen nog nieuwe leden bij. Momenteel loopt er een student 
antropologie mee, hij doet onderzoek naar het gebruik van het park en twee stagiairs van het 
Duinzicht College in het kader van hun maatschappelijke stage. Dit haalt de gemiddelde leeftijd van 
de groep aardig omlaag.

Maarten treedt vandaag ook af als bestuurslid, maar blijft vooralsnog coördinator van de Groengroep 
en zeer betrokken bij de vereniging.

Werner Hendriks heeft zich opgeworpen om het project herstel van de herdenkingsbanken van de 
grond te krijgen. Hij vertelt over de eerdere afspraken hierover en dat de vereniging nu heeft 
besloten dat wij het voortouw nemen. Er is inmiddels offerte aangevraagd.

De restauratie van de historische drinkwaterfontein is door de gemeente uitbesteed aan Stichting 
Kunstwacht, het is niet bekend wanneer de fontein teruggeplaatst wordt.

Restauratie van de zonnewijzer is echt een probleem. Het is zeer kostbaar en bijna onmogelijk om 
iemand te vinden die het zou kunnen en willen doen. Heel jammer van de bijzondere zonnewijzer 
maar wij zien hier momenteel geen oplossing voor.

De Waterlelieconcerten (20 zondagen met 26 ensembles) waren weer succesvol. Het animo bij de 
ensembles is erg groot, de groep vrijwilligers blijft redelijk stabiel, maar er kunnen altijd mensen bij. 
Ook om (een deel van) de taken van Werner zelf over te nemen. Inmiddels is de bovengrondse 
berging geplaatst en zal deze verder ingericht worden. Voor seizoen 2024 zijn er dan nieuwe stoelen 
beschikbaar.

Leendert Stam neemt ons mee door het jaarverslag 2023 en begroting 2024 (zie website). 
Aandachtspunten hierbij zijn enerzijds de gestegen kosten voor bankzaken, drukwerk, website en 
dergelijke en anderzijds extra inkomsten van nieuwe leden voor het leven en donaties en het 
vruchtgebruik van de erfenis. 

Het bestuur vindt het, na zes jaar, tijd om de contributie te verhogen van 15,00 naar 17,50 per 
kalenderjaar om zeker te zijn dat de vaste kosten hieruit betaald kunnen worden. Ook worden 
hiervan de kosten voor actieve vrijwilligers betaald, denk aan koffie en koek voor de Groengroep en 
Team Zwerfafval, materialen als handschoenen en hesjes, de leden/vrijwilligersactiviteiten en 
attentie voor de begeleiders van de natuurpaden en natuurexcursies.

De leden gaan akkoord met de verhoging, alleen Dick de Vos wil genoteerd zien dat het volgens hem, 
gezien het vermogen, niet nodig is om te verhogen.

Bijzondere projecten worden gefinancierd uit het voorschot op de erfenis. Denk hierbij aan het 
opknappen van de banken en het uitgeven van de boekjes. Voor bijzondere projecten wordt, waar 
mogelijk, ook altijd subsidie aangevraagd.
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Simon van der Sluijs vraagt nog of het niet duidelijker is om twee balansen te maken, om beide 
geldstromen gescheiden te houden. De penningmeester vindt dat niet.

Voor het voorschot op de erfenis (90.000 over 10 jaar) is een plan wat hiermee gefinancierd kan 
worden (banken, boekjes, berging/stoelen). Dick de Vos vraagt of er ook een plan is als het gehele 
bedrag vrijkomt. Nee, Marlene Simoons geeft aan dat hier inderdaad een plan voor moet komen.

Leendert bedankt Menno Sas (de vorige penningmeester) voor de prettige overdracht en vraagt 
Jacqueline Maillé namens de kascommissie verslag uit te brengen.

Jacqueline Maillé heeft samen met Hein Krantz de stukken en geldstromen doorgenomen en 
steekproeven genomen. Zij hebben hierbij alles in orde bevonden en vragen aan de leden om 
decharge te verlenen voor het boekjaar 2023. De vergadering gaat hiermee akkoord.

Volgens de statuten mag een lid van de kascommissie maximaal twee jaar achter elkaar dienst doen. 
Jacqueline Maillé stopt. Hein Krantz blijft nog een jaar aan. Peter van Helsdingen biedt zich aan als 
tweede lid. De vergadering stemt hiermee in. 

Nicole van der Linden geeft een kort overzicht van de promotionele activiteiten waarbij we aanwezig 
waren. Zo werden door de gemeente een Groene Vrijwilligersmarkt en later in het jaar een borrel 
georganiseerd en is er inmiddels ook een nieuw digitaal platform Groene Stad 071 waarop wij ons 
presenteren. Dit deden we ook op de Bijenmarkt, tijdens de Open Monumentendagen en door 
zoveel mogelijk aanwezig te zijn bij de Waterlelieconcerten.

Het aantal volgers op de sociale media Instagram, Facebook en Nextdoor groeit nog steeds. We 
zetten hier berichtjes op die behalve voor onze leden ook voor deze volgers interessant zijn.

De Nieuwsbrieven staan nu allemaal op de website, met dank aan Jos Kok!

We merken aan de aanmeldingen en opzeggingen dat leden toch vooral in de directe omgeving te 
vinden zijn. Bij verhuizing naar elders wordt het lidmaatschap vaak opgezegd. Een recente flyeractie 
in het Houtkwartier en Vogelwijk heeft dan toch weer vijf nieuwe leden opgeleverd. We blijven dus 
vooral lokaal aandacht vragen en zoeken naar contacten met collega’s en andere 
samenwerkingsverbanden.

Vers van de pers is de nieuwe flyer waarop we deze keer beelden laten zien van onze eigen 
activiteiten, in tegenstelling tot de vorige flyer waarop de andere gebruikers van het park te zien 
waren. Dit is vooral een flyers om leden te werven. We denken na over een uitgebreidere brochure 
waarin we meer over het park en de vereniging kunnen vertellen en die daarmee geschikt is voor 
bedrijven, gemeenten en andere organisaties.

Team Zwerfafval draait goed, bijna alle geplande keren kon er ‘gelopen’ worden. Door het weghalen 
van de kliko’s is het kwijtraken van het vuilnis wat lastiger, we hebben nu een pasje voor de 
ondergrondse containers. We zijn in september met een groepje op bezoek geweest bij Straatjutters 
Leiderdorp. Ook in de buurt zoeken we contact met onder andere de Atletiekbaan en de Tennisclub 
om te zien wat we over en weer voor elkaar kunnen betekenen.
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Samenstelling bestuur
Lieke van Boven en Maarten Vrieze nemen na zeven jaar afscheid als bestuurslid en Lieke bovendien 
als vice-voorzitter. Beiden waren zeer actief bij het organiseren, opzetten en voortzetten van 
activiteiten en zullen daar bij betrokken blijven. Ze krijgen bloemen, viooltjes en twee 
dichtbundeltjes met Engelse gedichten over natuur. Lieke wil laten weten dat zij hopen dat anderen 
het werk zullen voortzetten en dat vooral het Natuurpad herfst en de bijenweide haar aan het hart 
gaan.

Er is vooralsnog 1 nieuw bestuurslid gevonden, we gaan bekijken of we actief blijven werven voor 
een tweede of dat het voorlopig hierbij blijft. Het nieuwe voorgestelde bestuurslid is Niels Lagerveld.

Niels Lagerveld woont aan de Houtlaan met Nathalie en heeft drie kinderen. Vanaf het begin is hij 
geïntrigeerd en geïnspireerd door het park en actief betrokken bij de Groengroep. Maar hij draait 
ook mee in de natuurpadpoule, zorgt voor de mezenkasten en het ophangen van de bosuilenkasten 
afgelopen najaar. Hij komt uit de bankenwereld maar wil zich, ook voor zijn betaalde carrière, meer 
gaan richten op een functie bij een ‘groene’ organisatie. Binnen het bestuur zal hij zich vooral bezig 
gaan houden met de bedrijfssponsoring, Platform Leidse Parken en het nieuwe beheerplan. Waarbij 
hij zich verheugt op de samenwerking met Johan Kieft.

De leden stemmen in met de voorgestelde benoeming.

Na een korte pauze start Ruurd Kok zijn presentatie over (archeologische) vondsten in de Leidse 
Hout. Als je goed om je heen kijkt vind je overal sporen van het verleden, ook in ons park. Zouden 
brokstukken gemetselde steen, waarschijnlijk boven gekomen bij werkzaamheden, restanten kunnen 
zijn van molen De Weerwolf? Het antwoord is (nog) niet gevonden. Andere sporen zijn namen en 
tekens die in bomen zijn gekerfd, omdat we weten dat bijna alle bomen in de Tweede Wereldoorlog 
zijn opgestookt moeten die van daarna zijn. Ruurd stuurde tegen het eind van zijn presentatie aan op 
het boekje Drieluik de Leidse Hout. Een bundeling van de drie interviews die hij t.g.v. het 90-jarig 
jubileum in 2021 met Frits van der Sluis, Johan Kieft en Lieke van Boven in het Leidsch Dagblad 
publiceerde. Met het aanbieden van de boekjes aan de aanwezige hoofdrolspelers werd dit 
onderdeel afgesloten. Alle aanwezigen kregen het boekje mee naar huis.

Rondvraag
Extra agendapunt toiletvoorziening bij het Openluchttheater. Het plaatsen van vaste toiletten voor 
alle gebruikers van het park is vooralsnog door de gemeente afgewezen met als argument dat zij zich 
focussen op de binnenstad(bezoeker). Nu worden er in het OLT-seizoen Dixies geplaatst. Afgelopen 
jaar zijn deze meerdere malen omgegooid en zelfs in de sloot terecht gekomen. Wij willen graag 
meedenken over een goede oplossing en vragen hiervoor ook de leden om mee te denken. Dit mag 
nu of later via de mail of anderszins. 

Eerdere suggestie om de Dixies in het Bospark te plaatsen is afgewezen door het OLT en de 
verhuurder van de Dixies, ze zouden daar niet kunnen komen. Plaatsing langs het pad bij de 
bijenweides is ook wel gevoelig voor vandalisme. OLT wil ze nu binnen de hekken (Van Waverenweg) 
plaatsen maar verankeren op een platform. Maarten Vrieze is het met deze locatie niet eens omdat 
het dan maandenlang de zichtlijn ontsiert/wegneemt.

Enkele suggesties worden genoemd: plaatsen bij het transformatorhuisje aan de Oegstgeesterweg 
(Jos Kok en Mies Schipperijn), het huren van een verrijdbare toiletwagen (Ton van Brussel) of 
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inderdaad het vastzetten (Johan Kieft). Deze en eventuele andere suggesties zullen meegegeven 
worden aan het OLT.

Sluiting
Marlene dankt de aanwezigen voor hun belangstelling en hun inbreng en nodigt uit om een drankje 
met elkaar te drinken en na te praten.


